
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л 

12.09.2016                                        м.Черкаси                                                 № 7 

 

 

Засідання постійної комісії обласної ради  

з питань агропромислового розвитку  

та земельних відносин 

 

Всього членів комісії   - 13 

На засіданні присутні  - 11 

 

Голова комісії                       - Лупашко О.В. 

Заступник голови комісії     - Коверський А.М. 

Секретар комісії                   - Клімов Є.П. 

Члени комісії                  - Ботнар Ю.А., Веретільник В.В.,  Гончаренко В.Г.,  

Дивнич М.П., Степовий В.Б., Северин О.Ф., 

Авраменко М.Ю.,  Рибченко О.В. 

 

Відсутні члени комісії 2:      - Буцько С.А.,Скіченко А.П. 

 

Запрошені: 

Колодка Ігор Леонідович - начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

        Коломієць Євгеній Сергійович – начальник управління землеустрою та 

охорони земель Головного управління Держгеокадастру у Черкаській області 

 

         В засіданні постійної комісії взяв участь перший заступник голови 

обласної ради Тарасенко Валентин Петрович. 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 

1. Про програму з охорони і підвищення родючості ґрунтів Черкаської 

області «Родючість 2016-2020» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 



2. Інформація про стан виконання рішення обласної ради від 

22.11.2011 року № 9-2/VІ «Про Програму розвитку овочівництва Черкаської 

області 2011 -  2015 роки» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 

3. Про хід виконання рішення обласної ради від 03.12.2010 № 2-3/ VI 

«Про Програму розвитку галузі молочного скотарства Черкаської області на 

2010-2020 роки» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 

4. Про хід виконання рішення обласної ради від 28.12.2010 № 3-7/ VI 

«Про Програму розвитку галузі свинарства Черкаської області на 2010-2020 

роки» 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 

5. Різне 

 

1. СЛУХАЛИ:  

 Колодку І.Л., який ознайомив членів постійної комісії з проектом рішення 

«Про програму з охорони і підвищення родючості ґрунтів Черкаської області 

«Родючість 2016-2020» та поінформував, що в області станом на 01.01.2016 на 

рахунках місцевих бюджетів рахується не використаний залишок коштів, що 

надійшли в порядку відшкодування втрат сільськогосподарського та 

лісогосподарського виробництва у сумі 8 605,2 тис. грн. 

       У 2016 році за перше півріччя до місцевих бюджетів від відшкодування 

втрат сільськогосподарського та лісогосподарського виробництва надійшло 

711,1 тис. грн. Фактично на заходи з охорони і раціонального використання 

земель спрямовано 148,6 тис. грн. 

Фінансове забезпечення заходів Програми здійснюватиметься за рахунок 

коштів, які надійдуть до місцевих бюджетів в порядку відшкодування втрат 

сільсько¬господарського та лісогосподарського виробництва, власних коштів 

суб’єктів господарювання та інших джерел, що не суперечать чинному 

законодавству. 

Програма та Заходи з охорони та підвищення родючості ґрунтів мають 

розроблятися в кожному сільськогосподарському підприємстві, для якого земля 

є  засобом виробництва незалежно від форми власності і організації 

виробництва. 

З метою сприяння впровадженню Програми передбачається проведення 

щорічної підготовки і перепідготовки спеціалістів агропромислового комплексу 

області, широкого висвітлення в засобах масової інформації проблем стану 

родючості ґрунтів, їх охорони, тощо. 

Реалізація Програми «Родючість 2016-2020» дозволить підвищити 

врожайність сільськогосподарських культур в середньому на 20-30 %, сприяти 



виконанню завдань розвитку тваринництва, покращить екологічний стан 

довкілля та конкурентоспроможність продукції аграрного сектора економіки 

Черкаської області. 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додається до протоколу 

(додаток 1). 
 

В обговоренні взяли участь: Лупашко О.В.,  Ботнар Ю.А., Коверський 

А.М., Гончаренко В.Г., Рибченко О.В. 
 

Лупашко О.В. вніс пропозицію підтримати проект рішення, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект рішення 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 7/1 додається до протоколу (додаток 2). 
 

  «За» –  11,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

2. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який повідомив членам постійної комісії, що відповідно до 

Програми розвитку овочівництва Черкаської області на 2011-1025 роки в 

умовах нестабільної фінансово-економічної ситуації в країні, в області вдалося 

збільшити площі посіву овочів та картоплі в порівнянні з 3 2010 роком. 

 За ці роки вдалося збільшити урожайність овочевих культур з 135 ц/га до 

170 ц/га по всіх категоріях та із 115 ц/га до 150 ц/га в сільськогосподарських 

товариствах тим самим збільшивши валові збори овочів. 

 За час дії Програми інфраструктура зберігання розширилася: 

- у 2011 році були побудовані та введені в експлуатацію 2 овочесховища, 

зокрема у ФГ «Промінь» с. Здобуток Жовтня та ФГ  «Фенікс» с. Шаулиха 

Тальнівського району, загальною площею 760 кв.м. та потужністю 455 тонн; 

- в 2012 році були введені в експлуатацію картоплесховища в ТОВ 

«Гренекс-Черкаси» с. Деньги та СТОВ «Воля» с. Бубнова слобідка 

Золотоніського району місткістю 1000 тонн кожне. В ФГ «Голден» 

Христинівського району завершене будівництво сховища площею 400 кв.м. та 

потужністю 240 тонн; 

- в 2013 році сільськогосподарським товариством з обмеженою 

відповідальністю «Воля» розроблений проект та розпочато будівництво в селі 

Бубнова слобідка Золотоніського району картоплесховища загальною 

потужністю 44 тис. тонн. 

- в 2014 році завершилося будівництво другої черги картоплесховища в 

ТОВ «Воля» с. Бубнова слобідка Золотоніського району на10 тис. тонн. 

Підприємством «Кищенці» с. Червоний кут Жашківського району було 

проведено реконструкцію складів Березинського цукрового заводу під 

овочесховища (на 2,0 та 1,2 тис. тонн). 

 

 Текст інформації додається до  протоколу (додаток 3). 

 



В обговоренні взяли участь:     Лупашко О.В.,     Гончаренко В.Г.,    

Ботнар Ю.А.,  Коверський А.М. 

 

Лупашко О.В. запропонував інформацію про стан виконання програми 

взяти до відома та погодити зняття  з  контролю  рішення обласної ради у 

зв’язку із закінченням терміну його дії. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 7/2  додається до протоколу (додаток 4). 

 

  «За» –  11,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Колодку І.Л., який повідомив членам постійної комісії, що за І півріччя 

2016 року в ході реалізації положень Програми розвитку галузі молочного 

скотарства на 2010-2020 роки у всіх категоріях господарств вироблено 313,8 

тис. тонн молока, в сільгосппідприємствах виробництво молока складає 147,3 

тис. тонн, або на 3,0 тис. тонн (1,7%) більше. 

У сільгосппідприємствах поголів’я корів знаходиться на рівні 

минулорічного показника (47,9 тис. гол). 

Продуктивність корів збільшилася на 115 кілограмів та досягла 3742 

кілограми молока від корови. 

Найвища продуктивність досягнута в Золотоніському (4269 кг), 

Маньківському (4165 кг) та Черкаському (3961 кг) районах. 

 

 Текст інформації додається до протоколу (додаток 5). 

 

В обговоренні взяли участь:  Лупашко О.В., Гончаренко В.Г.,  Ботнар 

Ю.А.,  Коверський А.М., Клімов Є.П. 

 

Лупашко О.В. запропонував інформацію про хід виконання рішення 

обласної ради взяти до відома. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 7/3 додається до протоколу (додаток 6). 

 

  «За» –  11,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

4. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який повідомив членам комісії, що за 6 місяців 2016 року 

реалізація свиней в живій вазі у сільгосппідприємствах – 16,0 тис. тонн, що на 

0,3 тисячі тонн (1,7%) менше показника минулого року. 

Чисельність поголів’я свиней у всіх категоріях господарств станом на 

01.08.2016 року складає 413,2 в сільгосппідприємствах 227,5 тисяч голів. 

З метою стабілізації ситуації у розвитку галузі свинарства та подальшого 

збільшення виробництва свинини проводиться робота з нарощування 



потужностей в СТОВ АФ «Маяк», ТОВ «Золотоніський Бекон» Золотоніського 

району, ПСП «Канюківське» Жашківського району та СТОВ АФ «Агро-Рось» 

Корсунь-Шевченківського району. 
 

 Текст інформації додається до протоколу (додаток 7). 
 

В обговоренні взяли участь:  Лупашко О.В., Гончаренко В.Г.,  Ботнар 

Ю.А.,  Коверський А.М., Клімов Є.П. 
 

Лупашко О.В. запропонував інформацію про хід виконання рішення 

обласної ради взяти до відома. 
 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 7/4 додається до протоколу (додаток 8). 
 

  «За» –  11,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

5.1. Лупашка О.В., який висловив занепокоєння щодо реорганізації 

насіннєвої інспекції, діяльності лабораторій з контролю за якістю 

сільськогосподарської продукції. 

 Начальник управління агропромислового розвитку облдержадміністрації 

Колодка І.Л. доповів, що в області у штатному режимі на сьогодні  працюють 

лише шість лабораторій по перевірці якості насіння: 

- в м. Черкаси  (обслуговує Черкаський та Канівський райони); 

- в Чорнобаївському (Чорнобаївський, Золотоніський, Драбівський 

райони); 

- в Смілянському (Смілянський, Чигиринський, Кам’янський, та 

Городищенський райони); 

- в Звенигородському (Звенигородський, К-Шевченківський, Лисянський, 

Городищенський, Катернопільський та Тальнівський райони); 

- в Уманському (Уманський, Христинівський, Монастирищенський, 

Маньківський, Жашківський, та Тальнівський райони); 

- в Шполянському (Шполянський та Катернопільський райони). 
 

В обговоренні взяли участь:  Лупашко О.В., Веретільник В.В.,  

Гончаренко В.Г.,  Ботнар Ю.А.,  Коверський А.М., Клімов Є.П. 

 

5.2. Гончаренка В.Г., який поінформував членів комісії щодо проекту 

Закону України № 4010а «Про внесення змін до деяких законодавчих актів 

України щодо вдосконалення правового регулювання користування земельною 

ділянкою для сільськогосподарських потреб (емфітевзис)». 

 

 

Голова комісії          О.В. Лупашко 

 

 

Секретар комісії          Є.П. Клімов 


